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ACTA NÚM. 2/2020 
 
El dia 29 de gener de 2020 a les 12.02 hores, a la Casa Comuna de Canillo es reuneix el 
Consell de Comú en sessió ordinària, per a donar curs a tot allò que sigui convenient per a la 
bona administració de la parròquia. 
 
L’Hble. Sr. Francesc Camp dona lectura a l’ordre del dia de la reunió: 
 
1. Acta de Consell de Comú de la sessió del 10 de gener de 2020.  
2. Ratificació dels acords i aprovació de la proposta de la Junta de Govern de data 15 de gener 
de 2020. 
3. Proposta i nomenament, si escau, dels membres del Consell d’Administració d’ENSISA. 
4. Renovar les pòlisses de crèdit actuals que el Comú manté amb MORABANC  i CRÈDIT 
ANDORRÀ, i facultar a qualsevol d’ambdós cònsols a formalitzar els documents escaients. 
 
 
Sota la presidència de l’Hble. Sr. Francesc Camp Torres, cònsol major, i amb l’assistència 
dels Honorables membres de la Corporació que es relacionen a continuació:  
 
Cònsol menor 
Marc Casal Tomàs 
Consellers i Conselleres 
Miquel Casal Rossell 
Begoña Rubio Manzano 
Cerni Pol Rossa 
Anna Palmitjavila Martos 
Rafel Casal Carboné 
Elisabeth Font Álvarez 
Albert Torres Babot 
Dolors Cabot Vidal 

 

 

Secretària general: 

Meritxell Moya Delgado 

 

Desenvolupament de la sessió: 

 

El cònsol major dona la benvinguda a tots els assistents a aquesta sessió de Consell de Comú 
que ha estat degudament convocada, d’acord amb el que disposa l’article 21 de l’Ordinació 
d’organització i funcionament dels Comuns, de data 24 de novembre de 2011. 
 
Un cop comprovada l’existència del quòrum perquè pugui ser iniciada, i de conformitat amb 
els articles 23.2 i 23.3 de l’Ordinació d’organització i funcionament dels Comuns, de data 24 
de novembre de 2011, el cònsol major comenta que els membres de l’oposició han entrat en 
data i forma una demanda d’informació per ser tractada en la present sessió: 
 

- L’obtenció de tot el dossier complet del recurs i l’adjunció objecte de l’acord de la 
Junta de Govern del dia 15 de gener de 2020, referent als recursos interposats per 
la societat ECOTÈCNIC SA contra el Comú de Canillo. 
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No obstant això, comenta que al tractar-se d’una demanda d’informació, i segons el que 
disposa l’article 29 de l’Ordinació d’organització i funcionament dels Comuns, de data 24 de 
novembre de 2011, la mateixa s’ajusta més a l’esmentat article: 
 

Article 29  

Dret d’informació  

1. Els consellers tenen dret a rebre informació suficient i completa dels assumptes inscrits a 
l’ordre del dia de les sessions del Consell del Comú.  

2. A més, els consellers poden demanar informació i documentació complementària sobre 
qualsevol assumpte d’interès per al Comú. Aquesta sol·licitud es regeix per les següents regles:  

a) La petició s’ha de fer al cònsol major i aquest ha de resoldre en un termini raonable d’acord 
amb la petició formulada que, com a màxim, és de dos mesos.  

b) La sol·licitud d’informació i documentació pot ser denegada pel cònsol major per motius 
justificats d’interès públic, quan es posi en perill evident el funcionament del servei o per a 
protegir l’honor i la intimitat de persones concretes.  

 
L’Hble. Sr. Albert Torres comenta que aquest punt va lligat al punt núm. 2 de l’ordre del dia i 
per aquest motiu han sol·licitat d’incloure’l. 
 
El cònsol major contesta al respecte que per futures ocasions s’especifiqui i es concreti millor 
la demanda, per evitar confusions i interpretacions diferents. Alhora, aprofita per puntualitzar 
que segons les atribucions que li confereix l’article 24.1 i 24.2 de l’Ordinació d’organització i 
funcionament dels Comuns, de data 24 de novembre de 2011, prega a tots els consellers de 
Comú que quan vulguin participar durant la sessió ho demanin i respectin el seu torn de 
paraula. 
 

Article 24  

Direcció dels debats i publicitat de les sessions  

1. El cònsol major dirigeix els debats durant les sessions del Consell de Comú.  

2. En concret, el cònsol major té les següents atribucions:  

a) Fixar un temps de paraula raonable per a cada conseller que ho demani i per a cada assumpte 
a tractar.  

b) Decidir el moment en què s’han de posar els assumptes a votació.  

c) Suspendre o aixecar la sessió.  

 
 

L’Hble. Sra. Dolors Cabot matisa que han sol·licitat l’esmentada informació, ja que no 
disposaven de la mateixa i que com no s’ha fet comissió i no se’ls hi ha informat, han fet la 
demanda mitjançant el Consell de Comú. 
 
L’Hble. Sr. Camp dona per finalitzat aquest debat i reprèn la sessió amb la inserció del punt 
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núm. 5 a l’ordre del dia. 
 
 
Per tant, es procedeix amb l’ordre del dia establert, exposat a continuació: 
 

1. Acta de Consell de Comú de la sessió del 10 de gener de 2020. 

 
Queda aprovada per assentiment. 
 

2. Ratificació dels acords i aprovació de la proposta de la Junta de Govern de data 15 de gener 
de 2020. 

 
El cònsol major informa que, segons els articles 13.4 i 13.5 de l’Ordinació d’organització i 
funcionament dels Comuns, totes les actes han estat aprovades en Junta de Govern i 
trameses als consellers amb la deguda antelació, per a la seva informació. L’acta de Junta de 
Govern correspon a la sessió celebrada el dia 15 de gener de 2020. 
 
L’Hble. Sr. Francesc Camp demana si hi ha alguna observació al respecte. 
 
L’Hble. Sr. Albert Torres comenta que pel que fa a la ratificació dels acords de la Junta de 
Govern del passat 15 de gener tenen unes consultes: la primera respecte als recursos 
interposats per l’empresa ECOTÈCNIC contra el Comú de Canillo, la qual ja ha estat 
contestada fent arribar la documentació dels dossiers i s’ha afegit com el darrer punt de l’ordre 
del dia, i la segona sobre l’abonament d’una factura d’honoraris dels treballs realitzats del nucli 
antic del poble de Canillo. 
 
El cònsol major recorda que ens trobem en el primer mes de funcionament i que és evident 
que han de tenir la informació, no obstant en quan estiguin aprovats els acords per Junta de 
Govern seran informats en les respectives comissions.  
 
Pel que fa a la demanda realitzada pel Sr. Torres sobre la factura d’honoraris, el cònsol major 
cedeix la paraula a l’Hble. Sr. Cerni Pol, president de la Comissió d’Urbanisme, el qual exposa 
que es tracta d’una factura presentada pels arquitectes Sr. Miquel Mercè i Sr. Juan Carlos 
Jurado, d’una despesa d’honoraris derivada de la modificació del projecte del nucli antic del 
poble de Canillo, Fase II, abonada en el mandat anterior, i que en la propera Comissió 
d’Urbanisme li donarà totes les explicacions pertinents. 
 
L’Hble. Sr. Torres afegeix que les factures han de passar prèviament per comissió i no 
directament per Consell de Comú. 
 
L’Hble. Sr. Camp incideix en què ens trobem en el primer mes de mandat i que disculpin les 
petites disfuncions que hagin pogut sorgir. 
 
L’Hble. Sra. Cabot exposa que avui en la Comissió de Finances, Administració i Noves 
Tecnologies també hi ha hagut una disfunció en l’ordre del dia, ja que no apareixia l’adreça 
completa d’un comerç. 
 
El cònsol major comenta que si els acords passen prèviament per Junta i després s’informen 
en comissió és per agilitzar els tràmits i que aquesta és la manera com es considera que s’ha 
de funcionar. No obstant, també pot passar que els acords passin primer per comissió i a 
posteriori per Junta. 
 
L’Hble. Sra. Dolors Cabot replica que si els acords ja han estat aprovats en Consell no té sentit 
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que passin per comissió, que van endavant i endarrere. 
 
El cònsol menor puntualitza que el pagament de les factures passa directament per Junta de 
Govern, si es dona el cas, ja que potser hi ha comissions en què també es passen factures 
que encara no han estat aprovades per Junta, tal i com ha comentat el cònsol major, aquest 
fet simplement és per agilitzar els tràmits i no demorar els pagaments als proveïdors, ja que 
es realitzen a 30 dies, a final de mes. 
 
L’Hble. Sra. Cabot comenta que d’aquesta manera la Junta de Govern fa i aprova el que vol, 
que no es que ho posi en qüestió, no obstant es reitera en què no té sentit passar l’aprovació 
d’acords a posteriori, no quan ja han estat aprovats. 
 
L’Hble. Sr. Francesc Camp es reitera en com serà el funcionament. Comenta que és veritat 
que les comissions no tenen la mateixa periodicitat que les Juntes de Govern, no obstant és 
la forma de funcionar que es considera més optima per aquest mandat. 
 
L’Hble. Sra. Dolors Cabot diu que amb aquesta manera de funcionar s’hauran de modificar 
acords, com ha passat aquest matí a la Comissió de Finances. 
 
L’Hble. Sr. Marc Casal afegeix que el que es passa per comissió és el que s’ha aprovat per 
Junta de Govern, la qual ha estat delegada pel Consell a tal efecte. Que als acords poden 
haver-hi petits matisos de forma però mai de contingut. No obstant, el document final que rep 
el sol·licitant és el correcte tant pel que fa a la forma com al seu contingut. El que és inviable 
és bloquejar el dia a dia pel que fa als pagaments, nòmines... 
 
Reprèn la paraula l’Hble. Sra. Cabot dient que ja es veurà el funcionament com va 
evolucionant, que aniran seguint el ritme i que desitgen estar informats en el moment en què 
es produeixen les coses i no a posteriori. 
 
El cònsol major conclou el debat comentant que hi ha el compromís de realitzar una comissió 
mensual, i si es requereixen més, les que s’esdevinguin, no obstant sempre hi haurà un 
decalatge vers les Juntes de Govern, tal i com ha comentat el cònsol menor.  
 
Al respecte i sobre el que s’ha parlat pel que fa al funcionament i la manera de procedir amb 
els acords adoptats, l’Hble. Sra. Dolors Cabot comenta que avui en Comissió de Finances, 
Administració i Noves Tecnologies se n’ha parlat d’uns acords, concretament de l’aprovació 
d’una transferència de crèdit entre partides i de l’adjudicació de carburant pels edificis 
comunals, dels quals té uns dubtes. Sobre l’import litre adjudicat del carburant, demana 
l’aclariment de si es tracta de 0,72€/l o 0,720€/l. 
 
El cònsol menor comenta que resta clar que és 0,72€/l, que és una evidència, que no hi ha 
cap més xifra al darrere i que no s’ha d’especular al respecte. 
 
Sobre l’aclariment de la transferència de crèdit entre partides, el cònsol major cedeix la paraula 
a l’Hble. Sr. Rafel Casal, president de la Comissió d’Obres i Serveis, el qual aclareix  
que es va adjudicar l’enllumenat de Nadal per un import inicial de 75.000€ i escaig, mitjançant 
concurs públic, al qual es van presentar dues empreses i que a posteriori va haver-hi un 
increment de 3.100€ per ampliació de lloguer i instal·lació de motius nadalencs, per la qual 
cosa s’ha hagut de realitzar aquest traspàs entre comptes per poder fer front a aquesta 
despesa. 
 
L’Hble. Sr. Camp conclou aquest debat i demana l’aprovació d’aquest punt, el qual queda 
aprovat per assentiment. 
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3. Proposta i nomenament, si escau, dels membres del Consell d’Administració d’ENSISA. 

 
L’Hble. Sr. Francesc Camp dona lectura a la proposta del nomenament dels nous membres 
del Consell d’Administració. Comenta que els estatuts permeten nomenar quatre (4) membres 
a més dels dos (2) cònsols i per tant es proposen a les següents persones:  
 
 
Sr. Jordi Alcobé Font  
Sr. Marc Naudi Larregola  
Sr. Daniel Mateu Griffiths  
Sr. Josep Mandicó Calvó 
 
Concreta que són perfils molt concrets, professionalment d’àmbits diversos, i poden aportar 
molt a la societat. 
 
Alhora vol agrair als membres que no renoven els seus càrrecs, al Sr. Xavier Jordana, Sr. 
Joan Torres i Sr. Oscar Casal la feina feta i les seves aportacions en el sí de la societat, ja 
que es tracta d’una font de riquesa directa per a la nostra parròquia, Canillo, i en general per 
al nostre país. 
 
L’Hble. Sr. Albert Torres comenta que la minoria també hauria de tenir representació en la 
societat. 
 
El cònsol major comenta que aquest tema ja es va tractar en la darrera sessió de Consell de 
Comú i li recorda que hi ha d’altres persones preparades que poden aportar més i que s’adeqüi 
més el perfil. El Consell d’Administració d’ENSISA no és el lloc per a fer política i tots els temes 
derivats s’han de tractar en el sí del Comú, no del Consell. 
 
El membre de l’oposició, l’Hble. Sr. Albert Torres, matisa que no vol dir que les persones 
proposades no tinguin el perfil adequat, però demanen que ells puguin nomenar una persona 
que els hi representi en el sí del Consell, ja que en les darreres eleccions comunals del passat 
15 de desembre un 40% de l’electoral els hi van fer confiança.  
 
El cònsol major conclou dient que no es farà cap canvi al respecte. Torna a reiterar-se que en 
el Consell d’Administració no es fa política, es fa al Comú. 
 
L’Hble. Sra. Dolors Cabot comenta que comparteix que no és un lloc per fer política, només 
el que volen és estar presents en les preses de decisions i que per tant la minoria també en 
tingui representació. Com a administradors de la parròquia també volen estar presents per fer 
aportacions. Simplement volen que s’entengui la posició de la minoria. 
 
L’Hble. Sr. Camp incideix que estan oberts a totes les propostes i suggeriments que els hi 
pugui fer arribar la minoria i que com a consellers de Comú estaran al corrent de totes les 
informacions, però dintre del Consell de Comú no a ENSISA. 
 
El cònsol menor comenta que prop del Consell d’Aministració d’ENSISA s’està representant 
al 100% de la població de la parròquia, i no al 60% com diu el Sr. Torres, ja que els membres 
del Consell no han estat escollits pel seu color polític sinó per la seva vàlua. 
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L’Hble. Sr. Albert torres diu que no tenen intenció de fer política al Consell d’Administració i 
que ells estaran a favor tant de les preses de decisions per part d’ENSISA com del propi 
Comú, i al respecte proposa la votació a mà alçada de tots els consellers de Comú.  
El cònsol major reprèn la paraula, i passa a la votació per una banda:  
 

- Proposta i nomenament d’un representant de la minoria en el sí del Consell 
d’Administració d’ENSISA, la qual s’aprova per minoria, amb els vots en contra dels 
membres de la majoria. 

 
I per una altra banda, es passa a la votació del punt de l’ordre del dia que ens ocupa:  
 

- Proposta i nomenament dels membres del Consell d’Administració d’ENSISA, la 
qual s’aprova per majoria, amb l’abstenció dels membres de l’oposició. 

 
 

4. Renovar les pòlisses de crèdit actuals que el Comú manté amb MORABANC i CRÈDIT 
ANDORRÀ, i facultar a qualsevol d’ambdós cònsols a formalitzar els documents escaients. 

 
 
L’Hble. Sr. Albert Torres demana la paraula al cònsol major i comenta al respecte que no es 
poden oposar a l’aprovació d’aquest punt però que s’hauria de considerar, ja que un 3% de 
diferencial és molt elevat i s’ha de renegociar a la baixa. 
 
L’Hble. Sr. Marc Casal comenta que no entrarà massa en matèria però que no es tracta d’un 
diferencial elevat. Afegeix que totes les administracions públiques treballen amb aquestes 
condicions financeres. 
 
L’Hble. Sr. Torres insta a que es renegociï. 
 
El cònsol menor considera que és una apreciació molt personal, ja que li reitera que no són 
percentatges elevats, no obstant comenta que en parlaran a la Reunió de Cònsols al tractar-
se d’un tema que també afecta a les altres administracions públiques. Tot i així, matisa que 
els percentatges a títol personal, privats, són més elevats. 
 
L’Hble. Sr. Torres comenta que la garantia hipotecària ha de ser més econòmica. 
 
L’Hble. Sr. Casal, cònsol menor, puntualitza que no és el mateix una garantia hipotecària que 
una pòlissa de crèdit, com és el cas. No obstant, i tal com li ha comentat, ho tractaran en 
Reunió de Cònsols. 
 
L’Hble. Sr. Torres dona la seva conformitat per instar aquest punt a Reunió de Cònsols i que 
les condicions siguin les més favorables pel Comú de Canillo. 
 
El cònsol major conclou aquest darrer punt dient que resta clara la petició del Sr. Torres, i 
també reincideix en què es tracta d’un tipus d’interès que està bé al no tractar-se d’una 
garantia hipotecària. 
 
S’aprova per assentiment la proposta, amb l’observació realitzada pel Sr. Torres i amb el 
compromís de renegociar l’esmentat tipus d’interès 
 
 
Condicions de les pòlisses de crèdit: 
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Crèdit Andorrà 
Del 22/02/2020 al 22/02/2021 
1.500.000 euros 
Euribor trimestral + 3% 
 
Morabanc 
De l’1/02/2020 al 31/01/2021 
1.200.000 euros 
Euribor trimestral + 3% 
 
 
 

5. Obtenció de tot el dossier complet del recurs i l’adjunció objecte de l’acord de la Junta de 
Govern del dia 15 de gener de 2020, referent als recursos interposats per la societat 
ECOTÈCNIC SA contra el Comú de Canillo. 

 
El cònsol major comenta que l’empresa ECOTECNIC ha interposat tres (3) recursos contra el 
Comú de Canillo. Que aquesta Corporació encara no s’ha manifestat al respecte, ja que s’han 
sol·licitat unes prorrogues per donar resposta un cop s’hagin analitzat, estudiat i valorat i que 
la intenció per part de la Corporació és donar resposta l’abans possible. 
 
L’Hble. Sr. Torres comenta que es tracta d’un dossier complex i també comparteix que s’ha 
d’analitzar i estudiar, i que l’aniran seguint. 
 
L’Hble. Sra. Dolors Cabot demana un aclariment al respecte sobre si ens trobem dintre de 
termini per donar resposta, al qual el Sr. Camp li confirma que sí, ja que s’han demanat unes 
prorrogues pels dos primers recursos interposats. 
 
 
I atès que no hi ha més assumptes què tractar, el cònsol major dona per acabada la sessió a 
les 12.43 hores, de la qual s’estén aquesta acta per a la deguda constància de tot allò 
esdevingut.  
 
 
 
 
 
 
 
 
P.O. del Comú        
La secretària general    El cònsol major 
Meritxell Moya Delgado    Francesc Camp Torres 
 
 


